
2018D19579 LIJST VAN VRAGEN 

Tijdens het mondelinge vragenuur van 13 maart 2018 zijn door het lid 
Omtzigt vragen gesteld over het bericht «Belastingdienst bang voor 
kogels» (Telegraaf.nl, 9 maart 2018). De vaste commissie voor Financiën 
heeft over dit bericht de navolgende vragen ter beantwoording aan de 
Staatssecretaris van Financiën voorgelegd. 

De voorzitter van de commissie,
Anne Mulder 

De adjunct-griffier van de commissie,
Freriks 
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Nr. Vraag 

1. Hoeveel controles zijn er uitgevoerd rond het Leidseplein de 
laatste paar jaar? Kan dit afgezet worden tegen het Amsterdams 
gemiddelde en het landelijke gemiddelde? Wordt er daadwerke-
lijk minder gecontroleerd? 

2. Hoeveel controles op zwartwerken en illegale omzet hebben er 
de afgelopen drie jaar in het uitgaansgebied rond het Leidseplein 
plaatsgevonden? Waren de politie en/of de fiscale inlichtingen- 
en opsporingsdienst (FIOD) bij deze controles aanwezig? Zijn er 
ook controles uitgevoerd door de Belastingdienst na 23:00 uur? 

3. Hoeveel onderzoeken naar financiële malversaties vinden in de 
omgeving van het Leidseplein en de Wallen, in de vijf grote 
steden en in de rest van Nederland plaats buiten de gangbare 
kantooruren tussen 9.00 en 17.00 uur; in absolute aantallen 
alsmede procentueel? Hoeveel onderzoeken vinden plaats buiten 
de periode van 9.00 tot 21.00 uur in absolute aantallen alsmede 
procentueel? 

4. Hoe vaak gaat de Belastingdienst op controle uit in de nacht? 
5. Kunt u een overzicht geven hoeveel controles er in de afgelopen 

vijf jaar in het gebied op en rond het Leidseplein hebben 
plaatsgevonden? 

6. Op welke onderdelen hebben de controles op en rond het 
Leidseplein toegezien? 

7. Wat zijn de uitkomsten van de controles op en rond het Leidse-
plein en de vervolgstappen geweest? 

8. Heeft u zicht op de activiteiten van de afdeling Belastingen van 
de gemeente Amsterdam? Zo ja, wat zijn hun activiteiten en 
ervaringen geweest in het uitgaansgebied rond het Leidseplein? 

9. Hoeveel controles van de afdeling Belastingen van de gemeente 
Amsterdam hebben plaatsgevonden in het uitgaansgebied rond 
het Leidseplein? 

10. Wat zijn de uitkomsten van de controles van de afdeling 
Belastingen van de gemeente Amsterdam in het uitgaansgebied 
rond het Leidseplein? 

11. Op welke manier werkt de Belastingdienst samen met de afdeling 
Belastingen van de gemeente Amsterdam? 

12. Hoe vaak hebben de Belastingdienst en de afdeling Belastingen 
van de gemeente Amsterdam controles uitgevoerd? 

13. Hoeveel boekenonderzoeken heeft de Belastingdienst de 
afgelopen vijf jaar, per jaar uitgevoerd op en rond het 
Leidseplein? 

14. Hoe verhoudt het aantal boekenonderzoeken op en rond het 
Leidseplein zich tot het aantal boekenonderzoeken op andere 
locaties met veel horeca? 

15. Hoeveel controles op de adequaatheid van financiële verslagleg-
ging hebben de afgelopen vijf jaren plaatsgevonden binnen de 
horecasector in Nederland? Hoeveel controles op de adequaat-
heid van financiële verslaglegging hebben de afgelopen vijf jaar 
niet plaatsgevonden binnen de horecasector in Nederland? 
Hoeveel procent van het totaal aantal horecabedrijven is dat? 
Hoeveel procent van de horecaondernemingen zijn de afgelopen 
vijf jaar in Amsterdam gecontroleerd? Hoeveel procent van de 
horecaondernemingen zijn de afgelopen vijf jaar in de omgeving 
Leidseplein en de Wallen gecontroleerd? 
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16. Wordt van alle horecaondernemingen de jaarrekening door een 
erkende boekhouder gecontroleerd alvorens de definitieve 
belastingaangifte wordt ingediend? Zo ja, is bekend welke 
boekhouders deze gegevens accorderen? Wordt dat door de 
Belastingdienst gecontroleerd? Zo nee, waarom niet? Hebben 
horecaondernemers vrij spel als het gaat om de invulling van de 
belastingaangifte en aan welk controlemechanisme worden zij 
onderworpen? 

17. Garandeert u dat horecaondernemingen in de omgeving van het 
Leidseplein en de Wallen aan dezelfde mate van controle en de 
kans op controle door de Belastingdienst wordt onderworpen als 
ieder ander horecabedrijf in Nederland? 

18. Bij hoeveel controles door de Belastingdienst moet de politie 
mee met de Belastingdienst? 

19. Hoe vaak is de politie meegegaan op controles in het uitgaansge-
bied rond het Leidseplein? 

20. Hoe vaak is de Belastingdienst bij controles op locatie bijgestaan 
door de politie in de afgelopen jaren? 

21. Wordt de Belastingdienst bij controles op en rond het Leidseplein 
geassisteerd of begeleid door de politie? 

22. Welke stappen worden er gezet wanneer inspecteurs een gebied 
te onveilig vinden voor controles? Wordt er wel eens beveiliging 
of politie meegestuurd? Hoe vaak is dit gebeurd, zowel rond het 
Leidseplein als in heel Nederland? 

23. Controleert de Inspectie SZW op de naleving van de regels 
aangaande arbeidsomstandigheden in dit gebied? 

24. Zijn er in Nederland gebieden waar de Belastingdienst niet durft 
te komen, zoals destijds Vinkenslag? Als die gebieden er zijn, 
waar bevinden die zich? 

25. Zijn er nog andere plekken in Nederland waar er nagenoeg geen 
controles worden uitgevoerd vanwege de onveiligheid? Zo ja, 
welke? Zo nee, wordt er überhaupt wel onderzoek naar gedaan 
dan wel gemonitord? 

26. Klopt het dat de Belastingdienst zich niet veilig voelt controles te 
verrichten op en rond het Leidseplein? 

27. Zijn er in Nederland nog meer fiscale no go area’s, waar fiscale 
gegevens niet zondermeer gecontroleerd kunnen worden, in de 
horecasector en daarbuiten? Zo ja, waar? Zijn er ook in Rotter-
dam, Den Haag, Utrecht en lokaal, zoals woonwagenkampen, 
fiscale no go area’s? 

28. Klopt de berichtgeving dat er nagenoeg geen controles worden 
uitgevoerd rond het Leidseplein vanwege de onveiligheid? Zo 
nee, hoe is de Ombudsman Metropool Amsterdam dan tot deze 
conclusie gekomen? 

29. Heeft u overleg gehad met de Ombudsman Metropool Amster-
dam over zijn uitspraken met betrekking tot het niet controleren 
van ondernemingen in de binnenstad van Amsterdam? Wat is de 
uitkomst van dit overleg? 

30. Wanneer was de Belastingdienst op de hoogte van het rapport 
van de Ombudsman Metropool Amsterdam? 

31. Was dit rapport het eerste signaal wat u kreeg over de situatie 
rondom het Leidseplein? Zo nee, op basis van welke informatie 
en wanneer bent u eerder geïnformeerd? 

32. Welke stappen zijn gezet tussen het eerste signaal c.q. het 
rapport van de Ombudsman Metropool Amsterdam en heden 
teneinde nadere informatie te vergaren? 
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33. Zijn de 190 taxichauffeurs met een onverzekerde taxi (rapport 
Feesten of Beesten deel 2, Ombudsman Metropool Amsterdam, 
7 maart 2018, bladzijde 4) aangeschreven? Zijn deze chauffeurs 
ook op andere punten gecontroleerd, zoals op fiscale 
verplichtingen? 

34. Heeft de Belastingdienst signalen van zwart werken of illegale 
omzet bij horecaondernemingen in het uitgaansgebied rond het 
Leidseplein? Zo ja, wat is er met deze signalen gedaan? 

35. Klopt het dat de Koninklijke Horeca Nederland (KHN)-Amsterdam 
bij de Belastingdienst aandacht heeft gevraagd voor de proble-
men met de Amsterdamse horeca en de taxibedrijven? Zo ja, wat 
is er met dit verzoek gedaan? 

36. Waarom is de uitdrukkelijke roep van KHN, waarin bijna 
gesmeekt wordt om meer controles van de Belastingdienst, niet 
gehonoreerd? 

37. Hoe verklaart u het feit dat er twee signalen worden afgegeven 
die haaks op elkaar staan, Belastingdienst controleert nagenoeg 
geen horecaondernemingen in het uitgaansgebied rond 
Leidseplein versus «ik herken de signalen niet»? 

38. Waarom wil de Belastingdienst niet ingaan op het citaat: «omdat 
belastinginspecteurs niet met kogelvrije vesten lopen»? 

39. Klopt het bericht dat 90% van de ondernemers op en rond het 
Leidseplein wordt gefinancierd door geldstromen die niet via een 
bank gaan maar via particulieren of ondernemingen en geeft dat 
extra aanleiding tot extra controles? Zo nee, waarom niet? Zo ja, 
waar blijkt deze extra aandacht uit? 

40. Wat vindt u van de analyse dat de bevordering integriteitsbeoor-
delingen door het openbaar bestuur (Bibob)-procedure onvol-
doende werkt en de niet deugende horecaondernemers niet 
buiten de deur krijgt? 

41. Kan ingegaan worden op de bewering dat de huidige wet Bibob 
niet afdoende is om dit soort situaties op te lossen? 

42. Wat vindt u van het oordeel uit het bericht dat er sprake zou zijn 
van systeemresistentie? Wat gaat u doen teneinde dat aan te 
pakken en wanneer moet er sprake zijn van een deugdelijk 
systeem? 

43. Kan ingegaan worden op de beschreven «systeemresistentie»? 
Herkent u dit fenomeen? Wat wordt gedaan teneinde deze 
«systeemresistente» personen of bedrijven aan te pakken? Hoe 
succesvol is dit? 

44. Heeft u contact met de gemeente Amsterdam over de bewering 
dat het niet de prioriteit had van bestaande ondernemingen de 
vergunningen opnieuw te bekijken? 

45. Herkent u het signaal uit het bericht dat er een «verharding» 
optreedt? 

46. Kent u het bericht «Belastingdienst bang voor kogels»? 
47. Wat is uw appreciatie van de situatie dat er nagenoeg geen 

controles worden uitgevoerd rond het Leidseplein vanwege de 
onveiligheid? Wat vindt u ervan als er plekken minder gecontro-
leerd wordt omdat men zich er onveilig acht? Kunt u hier ingaan 
op de lokale situatie, afdeling Belastingen gemeente Amsterdam, 
en de landelijke Belastingdienst? 

48. Deelt u de mening dat het niet zo kan zijn dat gebieden minder 
onderzocht worden omdat ze onveilig worden geacht? 

49. Is met de betroffen directeur van de Belastingdienst gesproken 
teneinde de feiten vast te stellen? Zo ja, kunnen deze met de 
Kamer gedeeld worden? Zo nee, waarom niet? 

4



Nr. Vraag 

50. Ligt een capaciteitsprobleem bij de Belastingdienst ten grondslag 
aan het feit dat de Ombudsman Metropool Amsterdam gecon-
fronteerd wordt met informatie omtrent het onveilige karakter 
van controles bij horecaondernemers in de omgeving van het 
Leidseplein? 

51. Welke rol speelt de Belastingdienst in het opsporen van illegale 
geldstromen? 

52. Toont de bewering uit het bericht aan, dat veel geldstromen 
anders dan via de bank lopen dat extra controles door de 
Belastingdienst nodig zijn? 

53. Hoeveel fte heeft de Belastingdienst voor de horeca in Amster-
dam? Hoeveel voor controle van de horeca in zijn geheel? 

54. Bij wie binnen de Belastingdienst is om een reactie op het 
rapport van de Ombudsman Metropool Amsterdam gevraagd? 
Zijn de mensen van de werkvloer gevraagd of iemand op 
management- of communicatieniveau? 

55. Is het niet vaak zo dat plekken waar het meeste (belasting)fraude 
plaatsvindt eveneens het meest onveilig zijn? Ontstaan bij het 
afzien van controles dus eigenlijk geen broeiplaatsen voor 
(fiscale) criminaliteit? 

56. Vinden soortgelijke malversaties, als in het bericht «Belastingad-
viseur verdacht van fraude met miljoenen euro’s» dat op 
14 maart 2018 op Nu.nl verscheen, ook plaats bij horecaonderne-
mingen in Nederland en in Amsterdam in het bijzonder? In welke 
mate heeft de Belastingdienst daar zicht op? 

57. Hoeveel fraude met btw of zwart werken wordt er procentueel 
opgespoord in de horeca? Hoeveel is dat in Amsterdam?
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